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Protokół 
z XXVII  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 30 stycznia 2013r. w godz. od 9.00 do 11.55  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 

Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
14 radnych. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i Wójta czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji 
 
Wójt –  bardzo proszę o wprowadzenie do porządku obrad dwóch zmian 
-  dodatkowego punktu dotyczącego utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Liniewo po punkcie 6,   
- projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia samorządowego zakładu 
budżetowego. 
  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy przyjmują do porządku obrad 
proponowany przez Wójta dodatkowy punkt dotyczący utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Liniewo po punkcie 6. 
  

Radni 14 głosami „za” przyjęli proponowany przez Wójta punkt. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy przyjmują do porządku obrad 
proponowany przez Wójta projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

utworzenia samorządowego zakładu budżetowego 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli proponowany przez Wójta projekt uchwały. 
 

Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6. Ocena płatności zobowiązań pieniężnych w 2012r 

7. Utrzymanie czystości i porządku na terenie Gminy w Liniewie 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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a) rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 

użytecznych w 2013r., 

b) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu, 

c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego w miejscowości Sobącz w gminie Liniewo, 

d) zmian w budżecie gminy, 

e) zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia samorządowego zakładu 

budżetowego, 

9. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zakończenie sesji. 

 

Ad.3 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu. 
 

Ad. 4  

Sprawozdanie Wójta Gminy Liniewo z podjętych działań okresie między sesyjnym. 

(sprawozdanie w załączniku do protokołu) 

 

(przybycie radnego Marcina Łankowskiego) 

 

Ad. 5 Interpelacje i wnioski radnych 
 
Stanisław Burek – sprawa azbestu chciałbym dowiedzieć się szerzej jak będzie wyglądała 
wymiana, jaki obowiązek będzie właścicieli i jaka będzie kwota dotacji? 
 
Kruszyński Ryszard – wiem, że „schetynówka”  przepadła, gmina stara się o tereny 
kolejowe chciałbym zapytać, na jakim etapie aktualnie  są  działania. Jak jest ślisko to 
pracownicy  ciągną za sobą wózek i łopatami rozsypują ten piach, może by Wójt pomyślał 
o jakimś rozrzutniku w miarę możliwości finansowych. 
 
Stanisław Burek -  parking w Lubieszynie mówiłem w ubiegłym roku, ale wspomnę moim 
zdaniem jest tam problem z niwelacją, przy parkingu w chwili obecnej jest jedno wielkie 
jezioro powinno się to zareklamować u wykonawcy. Chciałbym ponowić interpelację 
dotyczącą usunięcia drzew brzóz przy sklepie i remizie drzewa są w obrębie pasa 
drogowego, w jedno strzelił piorun jest rozłamane zagraża to bezpieczeństwu, duże 
samochody jeżdżące na tartak też mają problem z przejechaniem, prosiłem również o 
zainstalowanie dwóch lamp w kierunku Lubieszynka jest tam ciemno a chodzą tam  małe 
dzieci. 
 
Jerzy Czapiewski – zbliża się wiosna i trzeba pomyśleć o wycince krzaków nad drogami 
gminnymi, później będzie problem przy żniwach, bo kombajny nie będą mogły przejechać.      
Chciałbym również podziękować pani dyrektor Basi Okrój i pani Ewie Słomińskiej z GOPS 
za pomoc w Głodowie. 
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Grzegorz Michnowski -  słyszałem, że ma być zakupiony samochód dla OSP w Liniewie, 
czytałem artykuł w „Dzienniku Bałtyckim”, że PGNiG w gminie Krokowa i Gowidlino 
zakupiło samochody strażackie czy nie można by było poprosić tą firmę o dofinansowanie 
do zakupu, też niebezpiecznym zakładem jest VISTAL może oni też mogliby wspomóc w 
zakupie lepszego samochodu dla straży. Lasy wyremontowały część drogi z Milonek do 
Liniewa, ale druga część prowadząca do Liniewa to najgorsza droga w całej gminie   
można tam resory pogubić. 
 
Wojciech Prądziński -  odnośnie samochodu strażackiego był sponsor, który 
zaproponował pomoc finansową 20.000zł przetarg został już ogłoszony i sponsor się 
wycofał. 
 
Krystian Breski – w zamówieniach publicznych obowiązują zasady i kryteria, przetarg 
możemy odwołać, ale musimy mieć  konkretne uzasadnienie. 
 
Wojciech Prądziński – a czy w takim wypadku możemy przynajmniej zmienić 
specyfikację? 
 
Jerzy Bałachowski – PGNiG zaczął wykonywać pracę na terenie gdzie ma powstać 
odwiert samochody ciężarowe wożące materiały głośno hamują aż domy się trzęsą. 
Dostałem informację o tym, że 20 lutego na sali w Wysinie będzie zorganizowane 
spotkanie z PGNiG, kto jest jego organizatorem? Czy wiadomo może, co z sprawą Natura 
2000 od pewnego czasu sprawa stoi w miejscu. 
     
 
Ad. 6 
Ocena płatności zobowiązań pieniężnych w 2012r. 

 
Sławomir Zabrocki – procent wykonania podatku rolnego to 83% w latach 
wcześniejszych był ten procent wyższy. 
 
Skarbnik – jest to zapis księgowości analitycznej natomiast procent wykonania 
faktycznego nie ujmujemy należności starych a wiadomo, że jest ileś osób, które nie płacą. 
 
Grzegorz Michnowski – można by było to zadłużenie BULWIKO zlikwidować przecież 
wiadomo, że nie zostanie to uregulowane. PKP też ma zaległości można by było przejąć 
budynki w zamian za zaległości. Umarzanie podatku leśnego to wstyd. 
 
Skarbnik – sprawa była omawiana na komisjach, ale może jeszcze raz wyjaśnię 
informacja podana jest informacją wynikającą z zapisów księgowych. Sprawa zaległości 
BULWIKO są one umarzane w miarę możliwości. Pod koniec roku PKP zapłaciło nam 
zaległości wynikające z lat ubiegłych była to wysoka kwota, więc myślę, że pod koniec roku 
spłacą również te zaległości obecne.  Umorzenie podatku leśnego jest poprzedzone 
odpowiednią procedurą.     
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Ad. 7  
Utrzymanie czystości i porządku na terenie Gminy w Liniewie 

 
Wójt – nowy system gospodarowania odpadami będzie obowiązywał od 1 lipca 2013 więc 
mamy jeszcze czas na przygotowanie do Związku Gmin Wierzyca przystąpiło 20 gmin jest 
to około 100tyś mieszkańców, będziemy mieli lepszą siłę przebicia. Firmy, które będą 
odbierały odpady przystąpią do przetargów będą podzielone na rejony Liniewo będzie w 
rejonie razem z gminą Nowa Karczma i gminą Przywidz. Niestety sami nie bylibyśmy w 
stanie podołać działaniom i prowadzeniu gdybyśmy nie uczestniczyli w Związku Gmin 
Wierzyca a na początku na pewno będą zawirowania. W naszej gminie wszyscy 
mieszkańcy będą objęci nowymi zasadami utrzymania czystości. Docelowo przewiduje się  
pojemniki na odpady zmieszane, selektywne i bio, więc będą to trzy pojemniki na odpady 
bio być może będzie to mógł być worek. Opłata będzie naliczona od gospodarstwa 
domowego nie poszliśmy w kierunku obliczania za ilość zużytej wody, od powierzchni 
mieszkania czy też od ilości mieszkańców. Nowelizacja ustawy miała dać możliwość 
rozliczania w kilku możliwościach a nie tyko w jednej jak dotychczas. Zmiana sposobu 
rozliczania będzie w spółdzielniach mieszkaniowych. Koszt wywozu odpadów to 41zł lub 
60zł w zależności czy właściciel nieruchomości będzie chciał segregować odpady czy też 
nie. Cena może ulec zmianie po ogłoszeniu przetargów każda mniejsza kwota od Sity to 
sukces. Sprawa pojemników w ustawie zapisane jest, że właściciel nieruchomości będzie 
miał obowiązek wyposażyć nieruchomość w pojemniki chcielibyśmy, aby pojemniki były 
zapewnione przez związek, ale na chwilę obecną nie ma decyzji. Jest to duża reforma 
bardzo trudna dla gmin musimy sobie poradzić. 
 
Wojciech Prądziński -  nie rozumiem podanych stawek 41zł za każdy kosz segregowany i 
60zł za odpady zmieszane. 
 
Wójt – opłata 41zł to oplata łączna za kosze, jeśli właściciel nieruchomości będzie 
segregował odpady, jeśli nie będą one segregowane to opłata będzie wynosiła 60zł.  
 
Krystian Breski – odpady podzielone będą na selektywne i zmieszane. Zmieszane 
wszystko do jednego kosza opłata 60zł, natomiast selektywne będzie to określona liczba 
koszy a opłata będzie wynosiła 41zł. Informację odnośnie tego, co w dany kosz będzie 
można wrzucić będzie zawierał tak zwany „kodeks dobrych praktyk”, który każdy 
mieszkaniec otrzyma. Zawarte umowy, z Sitą każdy będzie musiał sam wypowiedzieć w 
terminie do 30 marca z wykonaniem do 30 czerwca na innych zasadach umowy podpisują 
firmy a na innych mieszkańcy. Ustawa mówi, że właściciel musi zapewnić kosze, jest wiele 
firm produkujących kosze są ich różne rozmiary, wielkości, więc pracujemy nad tym, aby  
obowiązek przekazać związkowi, ponieważ kosze muszą być standardowe, aby  samochody 
nie miały problemu z  odbiorem odpadów.  
 
Tadeusz Borkowski – dobrze by było, aby spółdzielcy byli potraktowani inaczej kosze są 
zlokalizowane w jednym miejscu i nie ma koniczności jeżdżenia po terenie, dobrze by było, 
aby pozostały w tym samym miejscu. 
 
Sławomir Zabrocki – czy będzie możliwość posiadania dużych koszy, bo do tej pory tak 
było w miejscach gdzie trudno dojechać. Sita nie chciała stawiać małych koszy właśnie w 
takich miejscach. 
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Krystian Breski -  jest regulamin i będzie musiał byś przestrzegany będą zapisy w 
specyfikacjach. Wymagany będzie mniejszy sprzęt, aby dojechać w miejsca trudno 
dostępne, jeśli cena za kosz 120litrowy będzie wynosiła 41zł to trzeba będzie samemu 
skalkulować czy kosz 1000litrów będzie opłacalny. 
 
Wójt – w Niemczech każdy mieszkaniec wie, kiedy i jakie śmieci są odbierana, u nas bywa z 
tym różnie, jeśli odbiorca nie spełni warunków będzie odwołany. 
 
Ad. 8  
Podjęcie uchwał w sprawach:   
 

a) rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w 

2013r., 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest 
za podjęciem uchwały. 

 
Radni 15 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

b) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu, 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest 
za podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 

 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego w miejscowości Sobącz w gminie Liniewo, 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest 
za podjęciem uchwały. 
 

Radni 15 głosami   przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

d) zmian w budżecie gminy 

 

Skarbnik przedstawiła zmiany w budżecie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do    
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest 

za podjęciem uchwały. 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
e) zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia samorządowego zakładu 

budżetowego, 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest 
za podjęciem uchwały. 

 
Radni 15 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

Ad.9 
Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Wójt – samochód dla OSP w Liniewie pytaliśmy straż, jakie warunki techniczne mamy 
ująć w specyfikacji. Teraz słyszę, że jest sponsor powinien przyjść i porozmawiać 
odpowiednio wcześniej. Jeśli jest sponsor możemy przyjąć środki tylko musi on się ujawnić, 
rozszerzymy przedmiot zamówienia, ale musi dojść do rozmów. 
lampy – na wiosnę planujemy przegląd stanu lamp i zasadności. Po przeglądzie 
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podejmiecie decyzję, które i  skąd mają być przeniesione, 
- kosze spółdzielców będę pamiętał o interesie, co do lokalizacji bardzo proszę o wniosek 
na piśmie prezesa spółdzielni, przedstawię go  Związkowi, 
- spotkanie z PGNiG  spotkanie jest ustalone z PGNiG.  Organizatorem jest PGNiG ma być 
to spotkanie wspólne PGNiG, ekologów i mieszkańców. Po ułożeniu płyt PGNiG zacznie 
odwiert na głębokość 3990m, jeśli badania, które przeprowadzali potwierdzą, że są tam 
złoża gazu dopiero wtedy rozpocznie się stawianie wiertni i możliwość rozmów na temat 
dróg i pomocy dla gminy. W gminie Krokowa PGNiG jest już 15lat i dlatego tam pomagają. 
 - Natura 2000 Pan Jerzy Bałachowski był pierwszą osobą, która zgłosiła taki problem. 
Rolnicy nie byli doinformowani, co właściwie będzie się działo na ich terenie. Odbyły się 
spotkania w Nowej Karczmie przyjechały panie z RDOŚ ale niestety nie mieliśmy 
możliwości zgłoszenia uwag, ponieważ panie nie mogły przyjmować wniosków, 
- informacja odnośnie śmieci trafiła do Radnych i Sołtysów będziemy załączymy taką 
informację do nakazów podatkowych myślę, że w ten sposób dotrzemy do większości 
mieszkańców. 
 
Piotr Piwowarczyk –z ziemiami PKP  sytuacja w ostatnich miesiącach  jest bez zmian 
uzyskaliśmy od Starostwa zaświadczenie, że grunty należą do skarbu państwa. Wojewoda 
wystąpił o ustalenie właściciela terenów po kolejowych były badane księgi wieczyste pani 
Mecenas udała się do archiwum. Podejrzewamy, że przy przepisywaniu ksiąg w latach 50-
60 nastąpił błąd, ale niestety trzeba to wyjaśnić i wymaga to czasu, 
- usuniecie brzóz, jeśli decyzja została już wydana przez Starostwo to nie ma sensu  
wnioskować ponownie odpowiedz będzie taka sama wyślemy leśnika, aby sprawdził, w 
jakim stanie są drzewa,   
- krzaki przy drogach gminnych można zaangażować osoby z prac społecznie 
użytecznych, pomimo to ktoś podjedzie, aby ocenić potrzebę wycięcia tych krzaków. 
 
Krystian Breski – temat dróg czy parkingu znamy temat materiały mamy zgromadzone, 
jeśli pogoda się zmieni poczynimy działania, 
- do posypywania dróg piachem nie zawsze możemy wykorzystać  tę maszynę, którą 
mamy, ponieważ ma ona plastikowe łopatki, które szybko się uszkadzają, gdy piach jest 
zmarznięty, 
- na usuwanie azbestu można uzyskać dofinansowanie przystępujemy do planu usuwania 
azbestu  będzie on poddany głosowaniu do 30 marca możemy złożyć wniosek o dotację. 
Chcielibyśmy odnowić bazę z 2008r nieruchomości, które na swoim terenie posiadają 
azbest. Dotacja będzie obejmowała demontaż, utylizację, transport i unieszkodliwienie nie 
będzie finansowane nowe poszycie dachu. Kwota dotacji to 800zł za tonę azbestu, na 
chwile obecną  chęć przystąpienia do programu wyraziła 1 osoba szkoda by było nie 
wykorzystać dotacji. Przypomnę tylko, że jeden metr kwadratowy azbestu waży 13,5kg. 
Chciałbym też powiedzieć, że złożyliśmy wniosek do Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska o dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. W najbliższym 
czasie będziemy zawierać z tymi osobami umowy cywilno – prawne, ponieważ będzie to 
wymóg Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska.    

 

Ad.7 
Wolne głosy i wnioski 
 
Lech Żakowski sołtys Lubieszyna, –kto będzie odbierał śmieci przy placach zabaw? 
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Krystian Breski – będzie to zadanie gminy, odbiór będzie uzgodniony z sołtysami. 
 

Alfons Troka sołtys Liniewa – ulica Wyzwolenia to jedno wielkie bagno nie da się 
przejechać by nie ochlapać pieszego na chodniku. 
 
Wójt – droga i chodnik należy do powiatu, dziury i wszelkie inne sugestie powinno się 
kierować do Zarządu Dróg Powiatowych my oczywiście możemy tylko taką informację 
przekazać. 
 
Barbara Okrój dyrektor GOPS – w dniach 7 – 8 luty GOPS wraz z Posterunkiem Policji w 
Liniewie będzie przeprowadzał się spis osób bezdomnych, będzie przeprowadzana również 
ankieta. Chciałabym podziękować z dobrą ocenę pracy. Na chwilę obecną mamy dwóch 
bezdomnych jeden umieszczony w Wielu druga osoba została przewieziona do Wejherowa. 
 
Józef Moritz –czy gmina może poczynić działania gdzie posesje nie są koszone? 
 
Brunon Kupper – chciałbym podziękować panu Wójtowi za przystanek dla dzieci, ale 
prośba jeszcze o tablicę ogłoszeń w Chróstach Wysińskich. 
 
Alicja Sobisz – jest jedno mieszkanie gdzie ludzie siedzą przy świeczkach czy można coś z 
tym zrobić. 
 
Wójt- tak jak już wspominałem na wiosnę planujemy przegląd sołectw, odwiedzimy każde 
sołectwo i sprawdzimy, co potrzeba.  
 
Jerzy Balachowski – w imieniu pani Borowickiej chciałbym zaprosić na spotkania 7 luty o 
godzinie 10 w Sali, GOKSIR temat „Wymogi w ramach wzajemnej zgodności z obszaru 
A,B,C - Dobrostan zwierząt, 22 luty o godzinie 10 w Kościerzynie sala Szopińskiego temat 
Modernizacja gospodarstw rolnych  oraz Tworzenie i rozwój  mikroprzedsiębiorstw, 26 
luty godzina 10 w Sali GOKSiR temat funkcjonowanie gospodarstw rolnych po 2012roku,  
szkolenie dwudniowe 11  marca w Sali GOKSiR, 14 marca w Wysinie liczba miejsc 
ograniczona i ostatnie 12 marca o godzinie 10 w Sali GOKSiR temat Zasady wypełniania 
wniosków obszarowych. 
 
Grzegorz Michnowski – prosiłbym o zgłoszenie do Zarządu Dróg dziur w Liniewie na 
wysokości przedszkola. 
 
Wójt – zapraszam wszystkich sołtysów na spotkanie  12 lutego o godz. 12. 
  
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 11.55 
 
 

 
 
  
  Protokołowała                                                                            Zatwierdzam 

                                                                                                                                                  
  Jolanta Flis                                                                           Wiesław Szarmach 
                                                                                               Przewodniczący Rady Gminy  


